

CALL FOR PAPERS: 3rd Congo Research Network PhD Days

7-8 December 2023, Africamuseum (Tervuren) and online

The Congo Research Network is organizing a third PhD workshop, with a broadened focus on the Central Africa region. Opportunities for research in DRC and the wider region of Central Africa are expanding in Belgium and around the world. We feel it is important to continue to generate interdisciplinary dialogue among the various disciplines, which each have their own canon and research traditions. More senior scholars (postdocs, professors, researchers at non-academic institutions) will provide feedback on the papers. Two senior scholars will provide a key note. More information will be given when we share the full programme.

This two-day PhD meeting will have three objectives: (1) to identify and make visible doctoral research in progress; (2) to connect junior colleagues with one another; and (3) to break down disciplinary or institutional boundaries. **If you are a PhD candidate working on DRC or another Central African country on a social sciences or humanities related topic, we invite you to:**

- Write a short paper (max 1500 words FR/EN, excl. bibliography) on one specific aspect of your ongoing research that you would like to discuss (for instance: methodology, concept, literature, case-study,...). We encourage papers dealing with multidisciplinary or interdisciplinary topics.
- Make a short presentation (3 to 5 minutes) of your paper, on which you will receive feedback from both a junior and a senior scholar
- Act as the discussant for another paper

Attending the PhD Days is free and is subject to the assessment of the academic committee. An online participation will be possible for the attendants who will be unable to physically be present during the workshop.

Please **send your name, affiliation, a working title for your paper and a short abstract of your paper (250 words max) by 15 June 2023 at the latest at [congoreserachnetwork@gmail.com](mailto:congoresearchnetwork@gmail.com)**. Candidates will be notified of acceptance and asked to confirm attendance by mid-July.

Full papers are expected by 7 November 2023. Presentations and discussion may be in English or French.

Academic Committee: Bambi Ceuppens (Africamuseum); Tom De Herdt (UAntwerp); Benoît Henriët (VUB); Caroline Michelier (Africamuseum); Germain Ngoie Tshibambe (UNILU); Nicolas Nikis (ULB & Africamuseum); Katrien Pype (KU Leuven); Birgit Ricquier (ULB)

**APPEL À CONTRIBUTION : 3ème édition des Journées des doctorant.e.x.s du
*Congo Research Network***

7-8 décembre 2023, Africamuseum (Tervuren) et en ligne

Le *Congo Research Network* organise une nouvelle édition du workshop à destination des doctorant.e.x.s, dont les recherches portent une attention particulière sur l'Afrique centrale. Les opportunités de recherches en RDC et en Afrique centrale s'accroissent en Belgique et dans le monde. Nous considérons qu'il est important de continuer à nourrir le dialogue interdisciplinaire entre les différentes orientations scientifiques, qui ont chacune leur propre règle et tradition.

Ces journées d'étude pour les doctorant.e.x.s auront trois objectifs : (1) présenter et rendre visible les recherches doctorales en cours ; (2) mettre en relation les jeunes chercheur.euse.x.s ; (3) décloisonner les disciplines et les institutions. Plus spécifiquement, au cours de ce workshop, deux experts feront chacun une présentation plénière sur leur domaine de recherche spécifique. De plus, des chercheur.euse.x.s qualifié.e.x.s (postdocs, professeur.e.x.s, chercheur.euse.x.s dans des institutions non académiques) commenteront, de leur analyse constructive, les présentations qui seront faites par les doctorant.e.x.s participant. Plus d'informations seront fournies lorsque le programme complet sera diffusé.

Si vous êtes doctorant.e.x.s, travaillant sur la RDC ou un autre pays d'Afrique centrale à propos d'un sujet en sciences sociales ou humaines, et que vous souhaitez participer à ces journées d'étude pour les doctorant.e.x.s, prière d'envoyer **votre nom complet, vos affiliations, un titre provisoire, ainsi qu'un court résumé de votre contribution (250 mots maximum) pour le 15 juin 2023 au plus tard à l'adresse [congoreserachnetwork@gmail.com](mailto:congoresearchnetwork@gmail.com).**

La participation aux journées d'étude des doctorant.e.x.s du CRN est gratuite, mais sujet à l'évaluation du comité scientifique. Les candidat.e.x.s seront averti.e.x.s de leur sélection et prié.e.x.s de confirmer leur participation vers la mi-juillet. Une participation en ligne sera possible pour les personnes qui ne pourraient y assister physiquement. **Si vous êtes sélectionné.e.x.s, vous serez alors invité.e.x.s à :**

- Écrire un court article (maximum 1.500 mots, bibliographie non incluse, en anglais ou français) sur un aspect spécifique de votre recherche en cours, dont vous aimeriez discuter (par exemple : méthodes, concepts, bibliographie, étude de cas, etc.). Nous encourageons les contributions traitant de sujets multidisciplinaires ou interdisciplinaires.
- Faire une courte présentation orale (3 à 5 minutes) de votre recherche, afin de bénéficier des commentaires d'un.e.x chercheur.euse.x.s débutant.e.x.s et d'un.e.x chercheur.euse.x.s plus expérimenté.e.x.s.

- Être panéliste pour une autre contribution.

Les articles complets sont attendus pour le 7 novembre 2023. Les présentations et discussions pourront être en anglais ou français.

Comité scientifique : Bambi Ceuppens (AfricaMuseum); Tom De Herdt (UAntwerp); Benoît Henriët (VUB); Caroline Michellier (AfricaMuseum); Germain Ngoïe Tshibambe (UNILU); Nicolas Nikis (ULB & AfricaMuseum); Katrien Pype (KU Leuven); Birgit Ricquier (ULB)